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Til økonomi- og erhvervsministeren den 9. januar 2006 af: 

Morten Messerschmidt (DF): 

»Er ministeren tilfreds med, at Kommissionen i forbindelse med forenklingen af 

de lovgivningsmæssige rammer agter at »anvende forordninger frem for direk-

tiver«, jf. ministeriets grundnotat til Europaudvalget KOM (2005) 0535 – bilag 

1?« 

(Spm. nr. S 1870). 

 

Begrundelse 

Spørgeren hilser det ligesom regeringen velkommen, at EU i fremtiden vil sane-

re i sin regulering, der til tider har taget overhånd. Men netop derfor er der 

grund til at undre sig over, at man fremover i højere grad vil lave EU-lovgiv-

ning med forordninger, der grundet den direkte virkning er en langt mindre 

dynamisk lovgivningsmetode. 

 

Forordninger giver - modsat direktiver - ikke mulighed for, at landene kan til-

passe EU's regler til de nationale systemer. Det virker derfor modsætningsfyldt, 

når EU på den ene side siger at ville sanere i reglerne for at skabe en mere flek-

sibel union, mens man på den anden side favoriserer den mindst fleksible lov-

givning. 

 

Spørgsmålet er stillet i henhold til forretningsordenens § 20. Spørgeren udbeder 

sig skriftligt svar, der bedes tilstillet Folketingets Lovsekretariat i 80 eksempla-

rer. I svaret bedes anført spørgsmålets nummer.   

 

Svaret bedes endvidere sendt elektronisk til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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